
Protokół Nr IX/20 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 30 stycznia 2020 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:30. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady IX Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 

Pani Anna Kulesza, która na wstępie poinformowała, że obrady sesji są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń informacji publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Następnie przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Kołakach Kościelnych Pana Henryka Rakoczego, mecenasa Przemysława 

Rawa-Klocek (lista obecności Zał. Nr 2), Wójta Gminy – Sylwestra Jaworowskiego, Panią 

Skarbnik Gminy, Panią Sekretarz Gminy, pracowników Urzędu Gminy, Panie i Panów 

sołtysów (lista obecności Zał. Nr 3) oraz mieszkańców gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 4). 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o wciśnięcie przycisków dla sprawdzenia 

obecności (wynik głosowania imiennego Zał. Nr 5). 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – w sesji udział bierze 14 

radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy do otrzymanego porządku obrad są uwagi 

(Zał. Nr 6). 

Uwag nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad IX 

sesji Rady  Gminy poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad IX sesji Rady Gminy z został przyjęty 

przy 14 głosach za. 

Wynik głosowania imiennego (Zał. Nr 7). 

Ad. 3) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z VIII 

sesji Rady Gminy z dnia 17 grudnia 2019 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie imienne:  

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad VIII sesji Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie  (Zał. Nr 8). 

Ad. 4)  
W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy  przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 17 grudnia 2019 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

1) zmian w budżecie gminy, 

2) obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na 

obszarze gminy w 2020 roku, 

3) obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawę 

obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy na 2020 rok, 



4) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia                   

i mieszkaniach chronionych, 

5) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

6) zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

7) zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

8) planów pracy komisji Rady Gminy na 2020 rok, 

9) planu pracy Rady Gminy na 2020 rok. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, a w sprawach 

finansowych  Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

 

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to:  

1. Zakończono nabór ankiet do zadania „Zakup i montaż instalacji fotowoltaicznych na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne”. Wpłynęło 63 ankiety, planowana kwota zadania to ponad  

1,5 mln zł. Obecnie Gmina jest na etapie opracowywania niezbędnej dokumentacji do 

aplikacji wniosku o dofinansowanie. 

2. 20 grudnia 2019 r. odbył się przetarg na sprzedaż zabudowanej nieruchomości znajdującej 

się w Szczodruchach na działce nr 206. Cena wywoławcza wynosiła 59.000,00 zł. 

Nieruchomość została zbyta za kwotę 59.600,00 zł. 

3. Dokonano zamiany Gminnej nieruchomości dz. nr 165/1 na nieruchomość 36/2 w 

miejscowości Rębiszewo-Zegadły. Jest to związane z planowaną przebudową drogi. W 

ubiegłym roku nie zrealizowaliśmy tego zadania, ponieważ kwoty przetargów były poza 

naszym zasięgiem. Obecnie czekamy na ogłoszenie naboru i po raz kolejny będziemy składać 

wniosek na dofinansowanie tego zadania. Wszystkie dokumenty są już gotowe, pozwolenie 

na budowę też. 

4. W ramach projektu realizowanego przez Lokalną Grupę Działania „Brama na Podlasie” 

została przekazana oraz nieodpłatnie zamontowana przed budynkiem Urzędu Gminy tablica 

zawierająca mapę gminy, wykaz miejscowości oraz architekturę gminy. Dodatkowo na 

tablicy zostało zamontowane oświetlenie korzystające z Odnawialnych Źródeł Energii. 

5. Do dnia dzisiejszego przekazano ok 80 szt. protokołów oczyszczalni, pozostała do 

przekazania ilość wynosi ok. 290 szt. W związku z powyższym zwracamy się z prośbą do 

sołtysów i radnych o skuteczne przekazanie informacji użytkownikom oczyszczalni o 

odbiorze protokołów przejęcia. Państwo, którzy posiadacie te oczyszczalnie jesteście 

właścicielami, Gmina już nie jest właścicielem, nikt już nie płaci żadnego abonamentu, każdy 

we własnym zakresie obsługuje tą oczyszczalnię. 

6. W okresie świątecznym wziąłem udział w licznych spotkaniach opłatkowych. 

7. W dniu 9 stycznia  w konferencji w PUW w Białymstoku, w której uczestniczył Prezydent 

RP Andrzejem Dudą w ramach programu „Perspektywy dla mieszkańców obszarów 

wiejskich”. 

(Informacja stanowi Zał. Nr 9 do protokołu). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020 – 2029 (Zał. Nr 10). Wyjaśniła, że jest 

ujęcie budżetu w innych tabelkach, pod inną strukturą, ale to budżet jest tam przedstawiony. 

Przypomniała, że wartość budżetu wynosi – dochody – 12.664 mln zł, w tym bieżące dochody 

11.064 mln zł, dochody majątkowe 1,6 mln. Natomiast wydatki budżetu – 12.364 mln zł, 

bieżące 10.315 mln zł, majątkowe 2.049 mln zł. Nadwyżka budżetu wynosi 300.204 zł 



przeznaczona jest na planowaną spłatę kredytu w kwocie 229.428 zł i planowaną spłatę 

pożyczki w kwocie 70.776 zł. 

Następnie poprosiła o pytania. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020 – 2029 poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2020 – 2029 została podjęta jednogłośnie. 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 11 do protokołu. 

Ad. 6b) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że uchwała w sprawie budżetu gminy na 

2020 rok została już przedstawiona przez Panią Skarbnik. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2020 rok 

poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie budżetu gminy na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 12). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 13 do protokołu. 

Ad. 6c) 

W tym punkcie uchwałę Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2020 omówił Przewodniczący GKPiRPA Pan Henryk Rakoczy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020  poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Wasiulewski Krzysztof). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020  została podjęta została podjęta przy 

jednym głosie wstrzymującym się (Zał. Nr 14).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 15 do protokołu. 

Ad. 6d) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2020 Przewodniczący GKPiRPA Pan Henryk Rakoczy. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020 poprzez głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020  została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 16).  

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 17 do protokołu. 

Ad. 6e) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

opłaty poprzez głosowanie: 

- za – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Podbielski Janusz). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty została podjęta przy 

jednym głosie wstrzymującym się (Zał. Nr 18). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 19 do protokołu. 

Ad. 6f) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił uchwałę zmieniającą w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Uwag nie było, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały zmieniającej w 

sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy poprzez 

głosowanie: 

- za – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała zmieniająca w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 20). 

Wynik głosowania imiennego stanowi Zał. Nr 21do protokołu. 

Ad. 7) 

W związku z tym, że radni nie składali wniosków, nie było odpowiedzi. 

Ad. 8) 

W tym punkcie głos zabrał radny Ryszard Milewski, odczytał wniosek po wybudowanie w 

miejscowości Sanie Dąb placu zabaw i altany oraz kruszywo na drogę. 

Ad. 9) 

W sprawach różnych głos zabrał sołtys wsi Rębiszewo-Zegadły Pan Andrzej Modzelewski, 

który zapytał drogę we wsi Rębiszewo i czy jest realna szansa, żeby w tym roku wybudować. 

Wójt Gminy – wszystkie dokumenty i niezbędne pozwolenia są już uzyskane, niestety 

musieliśmy zrezygnować z tej inwestycji, ponieważ najniższa kwota na remont tej drogi to 

była 1,2 mln zł. Jest to bardzo wysoka kwota i poza naszym zasięgiem nawet przy tej dotacji 

50%. Ceny wzrosły kilkukrotnie i nie możemy sobie pozwolić, bo nie mamy takich środków. 

Na te inwestycję na ten rok jest przeznaczona ta sama kwota 390 tys. Gdybyśmy znowu 

dostali 50% dofinansowania, czyli te 700 tys. to moglibyśmy ją zrobić, pod warunkiem, że 

dostaniemy taka ofertę. Podobna sytuacja miała miejsce przy budowie ulicy Wyszyńskiego, 

też było bardzo trudno. Tam po piątym przetargu dopiero, bo po pierwszym przetargu oferta 

była 1,1 mln zł, a koszt inwestycji, to był 630 tys. Zrobię wszystko, żeby tą drogę 

wyremontować jak najszybciej, ale wszystko ode mnie nie zleży. Czekamy teraz na ruch 

Urzędu Wojewódzkiego, na ogłoszenie naboru na te inwestycje. Wiele gmin w naszym 

województwie postąpiło identycznie, bardzo dużo środków zostało z tamtego roku, bo 



przerosło to gminy. Nie wiem jak zahamować wzrost tych cen, jak uregulować. My nie 

jesteśmy w stanie tego zrobić. Myślę, że odgórnie parlamentarzyści powinni się nad tym 

pochylić, ponieważ my otrzymując dotację i ogłaszając przetarg i wyłaniając inwestora, który 

złożył ofertę kilkukrotnie większą niż kosztorys inwestorski, to tak naprawdę przekazujemy tą 

dotację dla wykonawcy, to nie jest dla nas. To tak nie może być, jaka to jest pomoc dla nas 

jak dostajemy 50% a 150% musimy dać za inwestycję. To nie jest żadna pomoc. Mam 

nadzieję, że to się zmieni. 

Następnie sołtys wsi Czosaki Dąb Dariusz Kuleszczyk zapytał, czy gmina po zakończeniu 

realizacji projektu oczyszczalni nie jest już na Wacie? 

Pani Skarbnik – Gmina jest cały czas watowcem. My jesteśmy czynnym podatnikiem podatku 

WAT. To nie ma znaczenia, że my nie będziemy właścicielem, nic się tu nie zmieni. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 10) 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady IX sesji Rady Gminy. 

 

 

 

           Protokolant                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

 

       Hanna Dąbrowska                                                                 Anna Kulesza 
 


